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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor határoznak a köznevelési intézmények 
nyílászáróinak és fűtésrendszerének korszerűsítéséhez szükséges többlettámogatásról?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

Sok településen  a  tanodák jelentik  az  egyetlen  kapcsolódási  pontot  az  oktatáshoz.  A tanodákat
látogató gyermekeknek szükségük van a  melegre,  hiszen sok esetben ez az egyetlen hely,  ahol
melegben lehetnek, másrészről a tanuláshoz is szükséges a megfelelő hőmérséklet. A rezsiköltségek
emelkedése a köznevelési intézmények többségét nehéz helyzetbe hozza. Van olyan intézmény, ahol
eddig  havi  150  ezer  Ft-os  rezsiköltséggel  számoltak,  ez  ősztől  várhatóan  1  millió  Ft-ra  is
megemelkedhet.  A fűtés  költségének  alacsonyan  tartásához  az  intézmények  nyílászáróinak  és
fűtésrendszereinek korszerűsítésére lenne szükség. Ez azonban egyrészt nagy többletköltséggel jár,
amelyet  állami  támogatás  hiányában  nehezen  tud  egy  intézmény  megvalósítani,  másrészt  sok
fűtésszerelő és építőipari vállalkozó kiesik a rendszerből szeptembertől, hiszen KATA-sként már
nem  számlázhatnak  intézményeknek,  csakis  magánszemélyeknek.  Sok  tanodában  azzal  a
nehézséggel is számolhatnak, hogy itt a pedagógusok jelentős része is KATA-s vállalkozóként volt
foglalkoztatva.  Az  ő  kiesésükkel  egész  tanodák  fennmaradása  válhat  kérdésessé.  A  tanodák
költségvetését az is jelentősen megterheli, hogy a tanyavilágokból bejáró gyermekek utaztatását is
ők látják el,  az ehhez használt benzint azonban csak piaci áron tudják beszerezni, ami rengeteg
plusz kiadást jelent.

A Waldorf iskolák – nagyjából 100 intézmény -  rezsiköltsége is  milliós  összegekre emelkedhet
ősszel. Ezt az összeget egy intézmény sem tudja egyedül kigazdálkodni. Nem is csoda, hogy van
olyan  budapesti  gimnázium,  ahol  az  intézményvezető  a  szülők  körében  végzett  felmérést  a
támogatási hajlandóságról. Azonban hiába vannak olyan intézmények, ahol a szülők tudják pénzzel
támogatni az intézményt, ez nem várható el tőlük. Kiváltképp nem az olyan településeken, ahol



 
alapból nagyfokú a szegénység és a családok a saját megélhetési költségeiket sem tudják minden
esetben fedezni.

Sajnos a koronavírus-járvány idején elrendelt digitális munkarend nem minden esetben váltotta be a
hozzá  fűzött  reményeket.  Ugyan  sok esetben  sikeres  és  hatékony  távoktatás  szervezésére  adott
lehetőséget, azonban pont azokban az intézményekben, ahol eleve magasabb a hátrányos helyzetű
tanulók aránya, a digitális oktatásba nem sikerült bevonni a gyermekek nagy részét. Mivel sem az
internet-ellátottság, sem pedig a digitális tananyagfejlesztés helyzete nem javult 2020 óta, ezért félő,
hogy télen az intézményeknek a kigazdálkodhatatlan rezsiköltségek miatt újra digitális oktatást kell
elrendelniük.  Ez  azonban sok esetben  azzal  fog  járni,  hogy rengeteg,  főleg  hátrányos  helyzetű
gyermek fog kiesni az oktatásból akár hónapokra is. A távoktatás ráadásul mentálisan is megterheli
a gyermekeket.

 

Fentiekre való tekintettel kérem szíves tájékoztatását arra vonatkozóan, hogy:

1.Hogyan segítik  a  tanodákat  és  az  egyéb,  nehéz  helyzetben lévő köznevelési  intézményeket  a
rezsiköltségek fedezésében?

2.Mikor  határoznak  a  kulcsfontosságú  szerepet  betöltő  köznevelési  intézmények
többlettámogatásáról?  Mikor  határoznak  az  intézmények  nyílászáróinak  és  fűtésrendszerének
korszerűsítéshez szüksége többlettámogatásról?

3.Milyen rezsitámogatásban részesítik a köznevelés résztvevőit (dolgozók, családok) egy esetleges
elháríthatatlan ok miatti digitális munkarend elrendelése során?

4.Milyen  támogatásban  részesülnek az  óvodák,  bölcsődék,  szociális-  és  kulturális  intézmények,
melyeket az önkormányzatok tartanak fenn, a megnövekedő rezsiköltségeket viszont esélyük sincs
kifizetni?

6.Milyen eszközökkel próbálják megelőzni, hogy a köznevelési intézményeknek a rezsiköltségek
miatt kelljen átállniuk digitális munkarendre?

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Kanász-Nagy Máté (LMP)

Budapest, 2022. 08. 26.
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